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P R O T O K Ó Ł  NR  LV/2023 
 

z obrad sesji Rady Gminy w Zakrzewie z dnia 14 czerwca 2023 roku 
 
Ad. 1. Otwarcie LV sesji Rady Gminy. 
W dniu 14 czerwca 2023 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Zakrzewie odbyły się 
obrady LV sesji Rady Gminy. 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 9.00, a zakończono o godz. 10.50. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk powitał osoby uczestniczące w sesji: 

1) Radnych, 
2) Sołtysów, 
3) Wójta Gminy Leszka Margasa, 
4) Sekretarza Gminy Bernadetę Domińczak, 
5) Skarbnika Gminy Agnieszkę Świątkowską, 
6) Zofię Maj – dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Zakrzewie, 
7) Iwonę Jaworską – dyrektora SP ZOZ w Zakrzewie, 
8) Kazimierza Łabęckiego – prezesa GPK w Zakrzewie.  

 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
O godz. 9.00 obecnych 15 radnych.  
O godz. 10.00 obrady opuścił radny Roman Stępień.   
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie do porządku obrad  pkt. 10, który 
otrzymałby brzmienie: „Omówienie sprawozdania finansowego za 2022 rok Gminnego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego w Zakrzewie”. Pozostałe punkty miałyby kolejne numery.   
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmiany w porządku obrad.  
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie LV sesji Rady Gminy.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie Protokołu: Nr LIV/2023 z dnia 23 maja 2023 roku. 
5. Omówienie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Zakrzewie. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego  

za 2022 rok Gminnej Biblioteki Publicznej w Zakrzewie. 
7. Omówienie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zakrzewie. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego  

za 2022 rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zakrzewie. 
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9. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Zakrzewie. 

10. Omówienie sprawozdania finansowego za 2022 rok Gminnego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego w Zakrzewie. 

11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Zakrzew na rok 
2022. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Zakrzew na lata 2023 – 2029. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej  

w miejscowości Milejowice obejmującej działki osób prywatnych nr 523/7, 524/5. 
16. Debata nad raportem o stanie Gminy Zakrzew za 2022 rok. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zakrzew wotum zaufania. 
18. Przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z opiniami: 

- Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie – Zespół w Radomiu w sprawie opinii 
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2022 oraz dyskusja nad 
przedłożonym sprawozdaniem 
- Komisji Rewizyjnej, 
- Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie – Zespół w Radomiu w sprawie opinii 
o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Zakrzew za 2022 rok. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zakrzew za rok 
2022. 

21. Sprawozdanie Wójta z pracy między sesjami. 
22. Wolne wnioski. 
23. Zamknięcie obrad LV sesji Rady Gminy.  

 
Ad. 4. Przyjęcie Protokołu: Nr LIV/2023 z dnia 23 maja 2023 roku. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do Protokołu. 
Uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie w/w protokół. 
Rada w obecności 15 radnych – 15 głosów za, bez zastrzeżeń i uwag przyjęła protokół. 
 
Ad. 5. Omówienie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Zakrzewie. 
Na dzisiejszą sesję została zaproszona dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Zakrzewie Pani 
Zofia Maj, która zapoznała wszystkich z informacją z wykonania planu finansowego za 2022 
rok. 
Uwag nie było. 
Radna Halina Lewandowska podziękowała Pani dyrektor za dobrze wykonywaną pracę. 
- sprawozdanie w załączeniu do protokołu - 
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Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego  
za 2022 rok Gminnej Biblioteki Publicznej w Zakrzewie.  
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uchwałą. Następnie 
poinformowała, że do tej pory była podejmowana jedna uchwała o zatwierdzeniu 
sprawozdania finansowego. Jednak Krajowy Rejestr Sądowy wymaga, aby Gminna Biblioteka 
podjęła odrębną uchwałę, ponieważ do nich wysyłane jest sprawozdanie i obliguje to do 
podjęcia tej uchwały. Zgodnie z art. 53 ustawy o rachunkowości zatwierdzenie sprawozdania 
finansowego leży w kompetencji organu stanowiącego podmiotu tworzącego tj. Rady Gminy. 
Dlatego też Rada Gminy ma obowiązek zatwierdzić to sprawozdanie. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 7. Omówienie sprawozdania rocznego z wykonania rocznego sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zakrzewie. 
Na dzisiejszą sesję została również zaproszona dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Zakrzewie Pani Iwona Jaworska, która zapoznała wszystkich  
ze sprawozdaniem rocznym z wykonania planu finansowego za 2022 rok. 
Uwag nie było. 
- sprawozdanie w załączeniu do protokołu - 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego  
za 2022 rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zakrzewie. 
Przewodniczący Rady poinformował, że podjęcie tej uchwały podobnie jak w przypadku 
Gminnej Biblioteki Publicznej jest zasadne, ze względu na spełnienie wymogów jakie stawia 
Krajowy Rejestr Sądowy. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Radna Halina Lewandowska zabrała glos i oznajmiła, że na Radzie Społecznej sprawozdanie 
zostało szczegółowo przedstawione i wynika z niego, że ośrodek pracuje dobrze.   
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 9. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Zakrzewie. 
Pani Sekretarz Bernadeta Domińczak poinformowała, że szczegółowe sprawozdanie  
z wykonania budżetu zostało przedstawione na sesji w marcu przez kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Zakrzewie. Następnie zapytała: czy są jakieś pytania odnośnie 
przesłanych materiałów? 
Pytań i uwag nie było. 
- sprawozdanie w załączeniu do protokołu - 
 
Ad. 10. Omówienie sprawozdania finansowego za 2022 rok Gminnego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego w Zakrzewie. 
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Pani Skarbnik przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminnego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego w Zakrzewie. Art. 52 pkt 1 ustawy o rachunkowości obliguje zarząd jednostki  
do złożenia takiego sprawozdania. W dniu 17 marca 2023 roku Zarząd Spółki Gminne 
Przedsiębiorstwo Komunalne w Zakrzewie założył sprawozdanie finansowe za 2022 rok. 
Sprawozdanie składało się z: bilansu, rachunków zysków i strat sporządzonego w wariancie 
porównawczym oraz informacji dodatkowej. W sprawozdaniu zostały zawarte wszystkie dane 
niezbędne do konsolidacji. Według przedstawionego rachunku zysków i strat na koniec 2022 
roku spółka Gminne Przedsiębiorstwo Komunalne osiągnęło zysk netto w kwocie 228 742,59 
zł. Na wpływ wysokości tej kwoty mają zobowiązania niewymagalne w kwocie 176 692,84 zł, 
w tym: z tytułu niezapłaconych faktur z tytułu dostaw i usług w kwocie 80 299,80 zł, z tytułu 
VAT-u należnego oraz podatku dochodowego do Urzędu Skarbowego w kwocie 92 628,04 zł, 
z tytułu pozostałych zobowiązań w kwocie 3 765,00 zł. Zysk z działalności gospodarczej w 2022 
roku wyniósł 52 049,75 zł. Przychody netto wynoszą 3 476 735,10 zł, w tym: z tytułu dostaw 
wody – 1 012 717,23 zł, z tytułu odbioru ścieków – 1 410 735,06 zł oraz pozostałych usług 
(budowy wodociągów i kanalizacji, usług dla mieszkańców poza eksploatowaną siecią 
wodociągową i kanalizacyjną będącą własnością Gminy Zakrzew) – 1 053 282,81 zł. Koszty  
z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego wynoszą 3 238 990,01 zł. Według 
przedstawionego rachunku zysków i strat koszty podzielone są wg rodzaju: amortyzacja – 
2 718,00 zł, zużycie materiałów i energii – 1 759 806,84 zł, usługi obce – 403 149,70 zł, podatki 
i opłaty – 62 669,33 zł, wynagrodzenie – 828 138,72 zł, ubezpieczenia społeczne i inne 
świadczenia – 162 716,63 zł oraz pozostałe koszty – 19 970,79 zł. W wyniku przeprowadzonej 
analizy ciężko jest określić koszty z podziałem na wodociągi i kanalizacje, z uwagi  
na wynagrodzenia pracowników, ubezpieczenia i pozostałe koszty. Istotnymi pozycjami  
w bilansie Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego są: aktywa obrotowe – należności 
krótkoterminowe w kwocie 148 762,54 zł, w tym z tytułu dostawy wody i odbioru ścieków  
w kwocie 127 188,42 zł (z tytułu dostawy za wodę – 54 357,50 zł, z tytułu odbioru ścieków – 
72 830,88 zł) oraz z usług pozostałych 20 116,89 zł. Zaległości (czyli należności, których termin 
płatności upłynął przed 31.12.2022 roku) wynoszą: 138 168,40 zł. Wobec powyższych 
zaległości toczą się postępowania egzekucyjne. Środki pieniężne zgromadzone na rachunku 
bankowym w kwocie 554 891,54 zł, z tego: kapitał podstawowy – 300 000,00 zł, zysk netto – 
228 742,59 zł.  
Następnie głos zabrał Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Zakrzewie i udzielił 
merytorycznych wyjaśnień. Spółka została powołana 1 stycznia 2020 roku. Na dzień dzisiejszy  
zatrudnia 11 osób. Głównymi problemami spółki były: poprawa prowadzonej eksploatacji sieci 
wodociągowej i kanalizacyjnej, duża ilość odbiorców korzystających z doprowadzenia wody, 
czy odprowadzenia kanalizacji bez zawartych umów. Dzięki pracy spółki przełożyło się to  
na znaczny wzrost ściągalności zobowiązań od naszych klientów. Obecnie toczą się sprawy  
w sądzie przeciwko naszym mieszkańcom, ponieważ nie ma innego sposobu, żeby 
wyegzekwować od nich należności. Dzięki Panu Wójtowi udało się zakupić specjalistyczne 
urządzenia do wykrywania nielegalnych poborów. Dzisiaj widać kto nie uczciwie próbuje 
korzystać z sieci wodociągowej. Kończy się czas bezkarności. Jeśli chodzi o sposoby rozliczeń  
z klientami to wprowadzono szereg narzędzi informatycznych, m.in. elektroniczne 
wystawianie faktur, informowanie o awarii sieci czy braku dostaw wody dla mieszkańców. 
Udało się ułożyć harmonogramy odczytów za sieć wodociągową i kanalizacyjną według 
wyznaczonych dat. Przyjmowane są również informacje o stanie wodomierza telefonicznie, 
bądź osobiście, a faktury wystawiane są od ręki. Wprowadzono kilka rozwiązań dzięki, którym 
udało się zmniejszyć zakup wody od miasta Radomia o prawie 80%. Obecnie prowadzone  
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są działania, które zmierzają do całkowitego uniezależnienia się od dostaw wody  
z Radomia. Rozpoczął się również montaż urządzeń, które umożliwią wyregulowanie ciśnienia 
na całej sieci, dzięki czemu zwiększy to podaż wody dla tych mieszkańców, którzy są najdalej 
oddaleni od źródła. Spółka oprócz bieżącej eksploatacji bierze również zlecenia od Gminy na 
wybudowanie sieci wodociągowej bądź kanalizacyjnej.  
Następnie Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania odnośnie sprawozdania? 
 
Radna Beata Wilk – czy prawdą jest, że Gminne Przedsiębiorstwo Komunalne nie chce 
budować przyłączy? 
 
Prezes Kazimierz Łabęcki – tak, ponieważ nie mamy własnej koparki. Usługodawcy, którzy 
złożyli oferty bardzo podnieśli stawkę roboczogodziny. Wynajęcie przez nas koparki wzrosło  
o 100%. Są to bardzo wysokie koszty, dlatego tańszym rozwiązaniem dla mieszkańca jest 
wynajęcie prywatnej firmy. Jest to rozwiązanie bardziej ekonomiczne. Dopóki nie będziemy 
mieli własnej koparki to taki problem będzie występował. W porozumieniu z Panem Wójtem 
wystąpiłem o dotację na zakup koparki. Jaki będzie finał? Tego nie wiemy. Nie ukrywam, że 
bardzo bym chciał, aby przedsiębiorstwo, które obsługuje prawie 130 km sieci wodociągowej 
i ponad 100 km sieci kanalizacyjnej, miało własną koparkę. Wtedy spółka mogłaby wziąć więcej 
zleceń od Gminy. 
 
Radna Beata Wilk – kwota 403 149,70 zł - zakup usług obcych. Czy to są właśnie między innymi 
koszty wynajęcia koparki? 
 
Prezes Kazimierz Łabęcki – to są wszystkie koszty związane z wynajęciem koparki. Dlatego 
uważam za zasadne, by spółka miała własną koparkę. Wtedy koszty znacznie, by spadły.  
 
Radna Beata Wilk – jeżeli chodzi o liczbę spraw o bezumowne korzystanie z kanalizacji – proszę 
powiedzieć jaka to jest skala? 
 
Prezes Kazimierz Łabęcki - w zeszłym roku było to 14 umów skierowanych do sądów. Są 
również mieszkańcy, którzy dobrowolnie zwracają należności. Zdarza się, że wykrywamy jedno 
lub dwa nielegalne przyłącza dziennie. Jeszcze trochę to potrwa zanim wszystko 
uporządkujemy. 
 
Radna Halina Lewandowska – dotyczy samochodów gminnych, które użytkuje Gminne 
Przedsiębiorstwo Komunalne – czy można je przekazać spółce? 
 
Wójt – jest to problem, ponieważ ze statutów Ochotniczych Straży Pożarnych wynika, że nie 
mogą przekazać. Obecnie funkcjonuje to na zasadzie umowy użyczenia.  
 
Radny Grzegorz Mastalerz - czy te nielegalne przyłącza odnoszą się również do domów nowo 
budowanych? Czy oni to do Was zgłaszają? 
 
Prezes Kazimierz Łabęcki – w minionym roku zostało zastosowane zupełnie inne rozwiązanie, 
które dużo ułatwiło sprawę. Jeżeli Gmina buduje jakiś odcinek kanalizacji, to wtedy za 
zakończenie inwestycji uważa się montaż zaworu w studzience, ponieważ jest to element 
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inwestycji. Wtedy mamy dane od Gminy. Inaczej wygląda sprawa podłączenia przez firmy 
prywatne.   
 
Wójt – teraz jesteśmy umówieni z wykonawcami zewnętrznymi, że zawory są zwracane  
po odbiorze robót, a następnie montowane przy podłączeniu nieruchomości do kanalizacji.  
 
Radna Halina Lewandowska – w sprawozdaniu są wykazane umowy na zlecenie  
– co ci pracownicy wykonują? 
 
Prezes Kazimierz – umowy na zlecenie mamy usługi, których nie mamy we własnym zakresie, 
tj. usługi informatyczne, prawne, usługi na sprzątanie biura czy umowa na świadczenie usług 
BHP. 
 
Skarbnik Agnieszka Świątkowska - sprawozdanie finansowe Gminnego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego zatwierdza Rada Nadzorcza. Ten punkt jest tylko informacją i zapoznaniem się 
ze sprawozdaniem, dlatego nie jest podejmowana uchwała. 
   
Ad. 11.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Zakrzew na rok 2022. 
Pani Sekretarz Bernadeta Domińczak przedstawiła radnym sprawozdanie. Profilaktyka 
uzależnień i rozwiązywania problemów alkoholowych jest zadaniem własnym gminy.  
Nad realizacją tych zadań czuwa Pełnomocnik Wójta ds. rozwiązywania problemów 
alkoholowych. Źródłem finansowania zadań zawartych w programie są dochody pochodzące 
z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. W 2022 roku na realizację działań zawartych 
w programie wydatkowano 321.786,58 zł, w tym na: działalność Punktu Informacyjno- 
Konsultacyjnego, funkcjonowanie Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
działalność świetlic i domów ludowych. Kolejnym realizowaniem działaniem była współpraca  
z placówkami oświatowymi, biblioteką, organizacjami pozarządowymi, które odgrywają 
ważną rolę w działalności profilaktycznej, m.in. poprzez programy wychowawczo-
profilaktyczne, promowanie zdrowego stylu życia i aktywności fizycznej. Wszelkie realizowane 
zadania służą zwiększeniu skuteczności pracy z problemem alkoholowym.  
Pytań i uwag nie było. 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Zakrzew na lata 2023 – 2029. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały oraz  
ze zmianami.  
W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zakrzew dokonano aktualizacji prognozowanych 
dochodów, wydatków, przychodów oraz rozchodów. 
Dochody po zmianie wynoszą 80 483 440 zł, wydatki po zmianie wynoszą 89 754 072 zł. 
Planowana kwota długu uległa zmianie i wynosi 16 269 043,77 zł. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 
rok. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały oraz 
zmianami.  
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 14.  Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk poprosił Panią Skarbnik Agnieszkę Świątkowską  
o zapoznanie radnych z uchwałą. Uchwała ta wymagana jest do wystąpienia o opinię  
o zaciągnięciu kredytu do Regionalnej Izby Obrachunkowej w kwocie 562 000 zł. Spłata 
pożyczki nastąpi w latach 2024 – 2029.   
Następnie Pani Skarbnik poprosiła o podjęcie uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca komisji finansowej Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za 
przyjęciem uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do uchwały.  
Uwag nie było.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 15.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej  
w miejscowości Milejowice obejmującej działki osób prywatnych nr 523/7, 524/5. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Rada Gminy podejmuje decyzje odnośnie 
nadawania nazw ulicom. Mieszkańcy zwrócili się, aby nadać nazwę ich działkom. W związku 
z tym nazwa ulicy brzmiałaby - ul. Szczęśliwa.   
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 16. Debata nad raportem o stanie Gminy Zakrzew za 2022 rok. 
Przewodniczący Rady poinformował, że żaden z mieszkańców nie zgłosił się do wzięcia udziału 
w debacie.  
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Następnie głos zabrał Pan Wójt, który przedstawił, że raport o stanie Gminy zawiera 
sprawozdania i informacje jakie składają kierownicy jednostek organizacyjnych w ciągu 2022 
roku. Raport ten został zamieszczony na stronie internetowej Gminy Zakrzew 31 maja 2023 r. 
Zapytał czy są jakieś pytania odnośnie raportu? 
Radny Robert Bukowski zwrócił uwagę, że w raporcie brakuje mu szczegółowego wykazu 
uczniów, którzy uzyskali stypendium (ilość uczniów z danej szkoły). Chciałbym prosić, aby  
w przyszłości zostało to uszczegółowione. Dodał również, że należało szerzej opisać 
Ochotnicze Straże Pożarne.  
Więcej pytań i uwag nie było. 
 
Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zakrzew wotum zaufania. 
Przewodniczący Rady Gminy Janusz Stawczyk poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za udzieleniem absolutorium, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 18. Przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z opiniami:  
- Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie – Zespół w Radomiu w sprawie opinii  
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2022 oraz dyskusja nad 
przedłożonym sprawozdaniem, 
- Komisji Rewizyjnej, 
- Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie – Zespół w Radomiu w sprawie opinii  
o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska poinformowała, że radni dostali sprawozdania  
w ustawowym terminie, a następnie odbyły się komisje. Każdej komisji zostały udzielone 
wyjaśnienia w ich zakresie. Następnie zapytała czy są jeszcze pytania odnośnie sprawozdania. 
Pytań i uwag nie było. 
Pani Skarbnik odczytała opinię RIO o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu  
za 2022 rok – opinia pozytywna – 
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chce zabrać głos odnośnie sprawozdania  
z wykonania budżetu.  
Pytań i uwag nie było. 
Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Rewizyjnej. Przewodnicząca Komisji Pani 
Magdalena Wieczorek przedstawiła opinię. Komisja oceniła pozytywnie wykonanie budżetu 
przez Wójta za 2022 rok oraz pozytywnie zaopiniowała wniosek o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy.  
Następnie Przewodnicząca Komisji odczytała Uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Zakrzewie  
w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu za rok 2022 – opinia pozytywna – 
Więcej uwag nie było.  
 
Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Zakrzew za 2022 rok. 
Przewodniczący Rady poinformował, że przedstawione opinie Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2022 oraz o przedłożonym 
wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium są opiniami pozytywnymi w związku  
z tym zapytał o opinie komisje stałe: 
- Komisja oświatowa - za zatwierdzeniem sprawozdania; 
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- Komisja rolna - za zatwierdzeniem sprawozdania; 
- Komisja finansowa - za zatwierdzeniem sprawozdania.  
Radna Halina Lewandowska odniosła się do niezbilansowania kwoty za odpady komunalne na 
koniec 2022 roku i zaproponowała, żeby nie podnosić opłat za odpady w bieżącym roku, 
ponieważ są i tak już wysokie.  
Pan Wójt poinformował, że w tym roku będzie waloryzacja umowy za odpady komunalne. 
Umowa była zawarta na okres 2 lat. Był w niej zapis, że firma po roku może wystąpić  
o waloryzację tej umowy. Pod koniec roku będziemy rozmawiać o ewentualnej zmianie opłaty 
za odpady komunalne.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do przedłożonego 
sprawozdania. 
Głos zabrał radny Robert Bukowski, który przedstawił, że dochody Gminy w roku 2022 
wyniosły ponad 86 mln zł, przy czym inwestycje zostały wykonane na ponad 25 mln zł. Udało 
się również zmniejszyć zadłużenie do kwoty 7 700 000 zł.  Następnie podziękował Panu 
Wójtowi za ogrom włożonej pracy. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś chce zabrać głos odnośnie uchwały. 
Więcej pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za, 0p, 0w.  
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu – 
 
Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zakrzew  
za rok 2022. 
Przewodniczący Rady Gminy Janusz Stawczyk poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za udzieleniem absolutorium, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu – 
 
Pan Wójt podziękował za udzielenie absolutorium.  
 
Ad. 21. Sprawozdanie Wójta z pracy między sesjami. 
Pan Wójt zabrał głos i zachęcił do śledzenia strony Urzędu www.zakrzew.pl oraz BIP-u.  
 
Następnie przedstawił sprawozdanie z pracy między sesjami: 
 
- dobiegają końca roboty budowlane na drogach realizowanych w ramach rządowego 
programu Polski Ład (około 7 km dróg); 
 
- trwa wiercenie pierwszej studni głębinowej w Jaszowicach. Wywiercono ponad 70 metrów 
otworu;  
 
- został ogłoszony przetarg na budowę sali gimnastycznej w Woli Taczowskiej. Przewidziany 
termin otwarcia ofert to 3 lipca 2023 r. 
 
- jesteśmy w trakcie procedury przetargowej na dostawę energii do Gminy oraz jednostek 
organizacyjnych. Otwarcie ofert powinno nastąpić 27 czerwca 2023 r. 
 

http://www.zakrzew.pl/
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- ogłosimy przetarg na wymianę lamp ulicznych na lampy ledowe – etap od Cerekwi  
do Jarosławic. Ponadto ukazała się informacja, że dostaniemy 200 000 zł na wymianę lamp  
na odcinku drogi wojewódzkiej (od Radomia do Zakrzewa); 
 
- po sesji zostanie rozstrzygnięty przetarg na budowę kanalizacji; 
 
- pozostanie podpisanie zlecenia na budowę wodociągów, które zostanie podzielone  
na 2 części; 
 
- na przełomie czerwca i lipca odbędzie się odbiór i utylizacja azbestu – w kolejności wpływu 
wniosków do Urzędu.; 
 
- firma RADKOM ponownie będzie odbierała śmieci z koszy na przystankach oraz 
nieruchomości gminnych. W zeszłym roku za tą usługę płaciliśmy miesięcznie 9 663 zł brutto,  
a tym roku stawkę będzie wynosić 11 113 zł; 
 
- odbyło się walne zgromadzenie Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Zakrzewie; 
 
- zostały wylane fundamenty pod punkty ładowania autobusów; 
 
- do końca czerwca 2023 r. proszę o informację odnośnie ilości przygotowanych wieńcy  
na Dożynki Gminne; 
 
- proszę o zgłaszanie się par, które będą obchodziły 50 lat pożycia małżeńskiego. Będą 
wręczane medale przyznane przez Prezydenta RP; 
 
- sieć gazowa – jutro będziemy znać wykonawcę sieci do miejscowości Natalin. Jeśli chodzi  
o sieć gazową w miejscowości Dąbrówka Nagórna, Wola Taczowska i Nieczatowa sprawa cały 
czas jest aktualna. 
 
Pani Sekretarz poinformowała, że 7 czerwca 2023 r. została ogłoszona ustawa o świadczeniach 
pieniężnych dla sołtysów. Ustawa wchodzi w życie od 1 lipca. Świadczenie będzie 
przysługiwało w kwocie 300 zł. Wnioski będą składane do KRUS-u. Należy do niego dołączyć 
zaświadczenie, które będzie wydawała Gmina. Wnioski oraz zaświadczenia będą wydawane 
od 1 lipca 2023 r. 
 
Pan Wójt poinformował, że wpłynęło pismo mieszkanki Bielichy, ul. Gołębiej w sprawie 
poszerzenia tej drogi bądź jej utwardzenie. Wójt przedstawił, że jest tam bardzo trudna 
sytuacja, jeśli chodzi o uregulowanie stanu prawnego drogi, zgody mieszkańców na oddanie 
gruntów oraz wykonanie odwodnienia. Jedynie, co możemy zrobić w tej kwestii to tylko 
wyrównać tą drogę, tak jak do tej pory. Taką udzielimy odpowiedź na to pismo. 
 
Ad. 22. Wolne wnioski. 
 
Sołtys Janusz Zmaczyński – zwracam się z prośbą o załatanie dziury w asfalcie.  
 
Wójt – dobrze, zajmę się tym. 
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Radna Krystyna Stachura – kiedy zakończy się remont drogi w Zakrzewskiej Woli? 
 
Wójt –  w trakcie remontu drogi odbyło się okazanie granic. Jeden z mieszkańców nie podpisał 
protokołu uzgodnienia granicy. Dlatego roboty zostały zakończone na tej działce  
i nie zostało wykonane około 150 metrów drogi.     
 
Radny Robert Bukowski – wpłynęło pismo przewoźnika, który z dniem 1 lipca 2023 r. rezygnuje 
z dowozów mieszkańców do Radomia. W związku z tym mieszkańcy pytają co z ich dojazdem 
do pracy? Czy możemy podjąć jakieś działania w tej sprawie?    
 
Wójt – rozmawiałem z Panem, który złożył rezygnację z obsługi tej linii. Powodem tego było 
to, że na tej linii nie ma żadnego wykupionego biletu miesięcznego. Jedynymi biletami 
miesięcznymi były bilety zakupione przez uczniów dojeżdżających do szkół w Radomiu. 
Niebyło nigdy biletu miesięcznego od osoby dorosłej dojeżdżającej do pracy. Dlatego proszę  
o rzetelne rozeznane się Państwa w sprawie zakupu biletów miesięcznych przez osoby 
dojeżdżające do pracy. Wtedy podejmiemy decyzję. 
 
Radny Tadeusz Pikiewicz – może zastanowimy się czy nie zakupić w przyszłości transportu  
do odbioru odpadów komunalnych i połączyć to z PSZOK-iem? 
 
Wójt – jest to sprawa do dyskusji. Zobaczymy jak Gmina Przytyk wyjdzie na tej inwestycji.  
 
Radna Halina Lewandowska – odnośnie odpadów komunalnych – ja rozumiem, że jest ustawa, 
ale należy oddzielić palenie gałęzi od palenia niebezpiecznych odpadów. Uważam, że można 
spalić kilka gałęzi niż oddawać na odpady biodegradowalne, co czyni koszty, które musimy 
ponosić wszyscy. 
 
Wójt – proszę mnie nie namawiać na łamanie ustawy.  
 
Sekretarz Gminy – nie tylko pracownicy kontrolujący nakładają kary. Również policja może 
nałożyć mandat.  
 
Wójt – nie znam przypadku, aby Gmina nałożyła na kogoś mandat za palenie ogniska. Jako 
Wójt jestem zobowiązany do przestrzegania przepisów. Kiedy wpływa pismo to muszę na nie 
zareagować i doprowadzić do porządku mieszkańca.  
 
Więcej wniosków nie było. 
 
Ad. 23. Zamknięcie obrad LV sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk w związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 
10.50 zamknął LV sesję Rady Gminy. 

 
 
 
   Protokolant:                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
 
Marta Podgórska                                                                    Janusz Stawczyk 


